
JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült:  Mánfa Község Önkormányzat Képviselő-testületének a 2022. szeptember 19-én 

16.03 órakor a Mánfa Község Önkormányzata Nagytermében megtartott rendkívüli 

képviselő-testületi üléséről. 

 

Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint /1 sz. melléklet jelenléti ív/ 

 

Takács Zsolt polgármester: Tisztelettel köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a 

képviselő-testület határozatképes, az ülést megnyitja. A jegyzőkönyv rögzítésének módja 

diktafonnal történik. 

 

A napirendek elfogadására tesz javaslatot az alábbiak szerint. 

 

Napirendi pont: 

 

1. Mánfa Község Önkormányzata tulajdonában álló víziközmű-vagyonnak a Magyar 

Államra történő önkéntes átruházására irányuló szerződési feltételek 

meghatározása 

 

2. Víziközmű-szolgáltatásra vonatkozó Gördülő Fejlesztési Tervek jóváhagyása 

 

Szavazás a napirendről! 

 

A napirendeket 5 igen szavazattal elfogadta a képviselő-testület.  

 

1. sz. napirend 

 

Mánfa Község Önkormányzata tulajdonában álló víziközmű-vagyonnak a Magyar 

Államra történő önkéntes átruházására irányuló szerződési feltételek meghatározása 

 

Takács Zsolt polgármester: Ez előző rendkívüli ülésen hoztunk már egy döntést, ami még 

nem szerződéskötés, de elviekben bele egyeztünk, hogy felajánljuk az állam részére. Nem értek 

ezzel egyet, sokat telefonáltam ez ügyben, nem tudom, hogy mit csináljunk, talán Varga Sanyi 

mondta a legjobban: falhoz vagyunk állítva felement kézzel és nem tudunk mit csinálni. A 

vízmű is olyan helyzetben van, hogy ha nem adjuk át az államnak, az mi a költségvetésből nem 

tudjuk kifizetni. Én nem támogatom, de nem fogunk tudni mit csinálni. 

 

Varga Sándor képviselő: Nem látjuk át, se azt, hogy mi a jót, se azt, hogy mi a rossz. Ki tud 

arra választ adni, hogy ha nem adjuk át milyen hátrány ér? 

 

Takács Zsolt polgármester: Tulajdonosok maradunk. Lakosságszám arányosan fizetünk. 

 

Pál Zsolt alpolgármester: Megmondom őszintén én nem is tudom nyugodt szívvel 

megszavazni ezt 

 

Takács Zsolt polgármester: Én sem értek egyet vele, de nem tudom mi lenne a megoldás. 

Mind a 29 önkormányzat megszavazza, tehát felajánlja. Nem tudom, ha egyedül maradunk az 

mivel jár. Aljegyző úr tudnál ebben segíteni, hogy mi lesz, ha mi most azt mondjuk, hogy nem? 
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dr. Müller József aljegyző: Szerintem polgármester úr ezt most jól összefoglalta. Láttunk több 

mindent, ami államosításra került, hogy az utána, hogy működött. A komlói testület is most 

tárgyalja. Próbáltuk a határozatot magunk javára formálni. Az állam küldött egy blanketta 

szerződést. Ahogy látható a határozatban is ez még mindig nem szerződéskötés. A 4. pontban  

látható, hogy ahogyan megszövegezésre kerül a szerződés vissza kerül a testület elé. Próbáljuk 

azt is, hogy a mi általunk felsorolt dolgok bele kerülnek e a szerződésbe. 

 

Takács Zsolt polgármester: Dolgozók bérezését is ránk oszthatják arányosan? 

 

dr. Müller József aljegyző: Elvileg igen, de nem tudunk biztosat. Ezek a környékbeli 

vízművek majdnem 200 millió forint csőadót fizetnek évente.  

 

Takács Zsolt polgármester: Vannak nagyobb városok, akik nem adták át az államnak, de ott 

van külföldi tulajdonos. 

 

dr. Müller József aljegyző: Ez még mindig nem a végleges, tehát nem szerződés, minden 

képpen vissza fog kerülni a testület elé, látszik a 4. pontban is. 

 

Takács Zsolt polgármester: Annyit szeretnék mondani, hogy ennek most akkor tényleg 

végérvényes jelentősége nincs, szavazzuk meg és ha tudunk új információt újra tárgyalunk.  

 

dr. Müller József aljegyző: Meg én azt kérném, hogyha ez vissza kerül a testület elé, az már 

lehet a végleges lesz, akkor ott a vízműtől is szakmai vezető jöjjön el az ülésre és nyilatkozzon.  

 

Takács Zsolt polgármester: Igen, csak most éppen Komlón van, mert egy időben van az ülés. 

Most ez mivel nem szerződés, azt mondom, hogy igen és majd, ha a végleges döntést kell 

meghozni, addig tovább informálódunk. 

 

dr. Müller József aljegyző: Az biztos, hogy a végleges szerződés az aláírás előtt vissza fog 

kerülni a képviselő-testület elé.  

 

Takács Zsolt polgármester: Sajnos annyi mindent kellene cserélni is, szivattyúk stb. 

 

Nagyné Stumpf Adrienne képviselő: A fejlesztéseket is átveszik akkor? 

 

Takács Zsolt polgármester: Hát igen, ezaz. Elvileg igen. 

Ha Mánfa nem adja át, akkor igazából a vízmű nem megy tönkre. 

 

Pál Zsolt alpolgármester: Akkor az állammal leszünk tulajdonosok. 

 

Varga Sándor képviselő: Az az aggájos hogy akkor a vízellátásban is lehetnek akár napos 

kiesések is!? Ha az állam olyan jó gazda lenne, nem kérne akkora csőhasználati díjat pl. 

 

Takács Zsolt polgármester: Én azt gondolom, hogy most szavazzunk igennek, mivel ez nem 

egy szerződés és szerződéskötéskor pedig mondhatjuk azt a nem. Meglátjuk ez végig megy e. 

 

dr. Müller József aljegyző: Ha most esetleg nemleges a válasz és lejár ez a jogvesztő határidő, 

azt nem tudom megmondani Mánfának milyen hátránya keletkezhet. 

Mindenhogyan visszakerül ide a szerződés, nincs felhatalmazása a polgármesternek most 

szerződés aláírásra. 

 



 3 

Varga Sándor képviselő: Kellene egy fórumot tartani. 

 

dr. Müller József aljegyző: Egyszerűen nem tudunk felelősen biztosat mondani.  

 

Nagyné Stumpf Adrienn képviselő: Nem tudsz mit mondani a lakosságnak. 

 

Konyári Zsolt képviselő: Ha mi most ebbe nem megyünk bele hozhatják olyan helyzetbe a 

települést, ami hátrányos számunkra és a lakosságnak. 

 

Nagyné Stumpf Adrienne képviselő: Igazából szavazhatunk bárhogyan… 

 

dr. Müller József aljegyző: Ez ma nem a végleges döntés. 

 

Takács Zsolt polgármester: Szavazzunk! Aki igennel szavaz, hogy átadjuk a vízi közmű 

vagyont, ami most nem egy végleges döntés, az tegye fel a kezét. 2 igen. 

 

Tartózkodás? 3 tartózkodás. 

 

Varga Sándor képviselő: Az a baj, hogy döntsünk olyanról, amiről nincs kellő információ. 

 

 

2. sz. napirend 

 

Víziközmű-szolgáltatásra vonatkozó Gördülő Fejlesztési Tervek jóváhagyása 

 

Takács Zsolt polgármester: Minden évben visszatérő napirendi pont.  

 

dr. Müller József aljegyző: A vízművesek állítják össze ezeket, a műszaki ügyintéző készíti 

az előterjesztést.  

 

Takács Zsolt polgármester: Kérem szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, elfogadta az alábbi határozatot: 

 

45/2022. (IX.19.) sz. képviselő-testületi határozat 

 

Víziközmű-szolgáltatásra vonatkozó Gördülő Fejlesztési Tervek jóváhagyása 

 
A képviselő-testület - a polgármester előterjesztése alapján - megvitatta a „Viziközmű-

szolgáltatásra vonatkozó Gördülő Fejlesztési Tervek jóváhagyása” című előterjesztést, és az 

alábbi határozatot hozza:  

 

1. A képviselő-testület a víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011. évi CCIX törvény 11. §-a 

alapján előírt – az önkormányzat tulajdonába tartozó víziközművekre vonatkozó, 15 

éves időtartamra szóló – Gördülő Fejlesztési Terveket az 1-4. sz. mellékletekben 

foglaltak szerint elfogadja. 

 

2. A víziközmű pótlására, felújítására, fejlesztésére saját forrásként a víziközmű 

birtoklásából és üzemeltetéséből befolyt bérleti díj áll rendelkezésre. Az ezt meghaladó 

fejlesztési igény pénzügyi fedezetéül hazai és uniós pályázati forrásból elnyert 

támogatások szolgálhatnak. 
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3. A képviselő-testület a Gördülő Fejlesztési Tervek jóváhagyásának hatósági eljárása 

során felhatalmazza a BARANYA-VÍZ Zrt. vezetését, hogy az önkormányzat nevében 

és helyette teljes jogkörrel eljárjon, az eljárásban Mánfa Község Önkormányzatát 

képviselje. Felkéri a BARANYA-VÍZ Zrt. vezetését, hogy a Gördülő Fejlesztési 

Terveket határidőre a MEKH felé az előírt módon nyújtsa be, az alábbi szolgáltatói és 

MEKH azonosítószámokkal: 

- Víziközmű-rendszer szolgáltatói azonosítója ivóvíz: II.1 

- Víziközmű-rendszer MEKH azonosítója ivóvíz:  11-33923-1-007-01-10 

- Víziközmű-rendszer szolgáltatói azonosítója szennyvíz: II.24 

- Víziközmű-rendszer MEKH azonosítója szennyvíz: 21-26408-2-007-00-00 

 

Határidő: 2022. szeptember 30. 

Felelős: Csollák István cégvezető 

 

4. A képviselő-testület a Gördülő Fejlesztési Tervek beruházási tervrészeinek a hatósági 

jóváhagyásához szükséges, Mánfa községre eső összesen 3.633,- Ft összegű hatósági 

díjak fedezetét biztosítja a 2021. évi víziközmű bérleti díj terhére. 

 

5. Utasítja a jegyzőt, hogy a hatósági díjakkal kapcsolatos előirányzat változást a 

költségvetési rendelet soron következő módosításakor vezesse át. 

 

6. A képviselő-testület felkéri a Baranya-Víz Zrt-t, hogy az igazgatási szolgáltatási díjak 

határidőre történő megfizetéséről intézkedjen. 

 

Határidő:  2022. szeptember 30. 

Felelős:   dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző (költségvetési rendelet átvezetése) 

   Mester Zoltán üzemigazgató (hatósági díjak megfizetése) 

 

 

Takács Zsolt polgármester: Több kérdés, hozzászólás és napirend nem lévén, megköszöni 

mindenkinek a részvételt majd az ülést 16 óra 35 perckor bezárja. 

 

 

Kmf. 

 

 

 

Takács Zsolt        dr. Vaskó Ernő 

polgármester                  címzetes főjegyző 


